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DUURZAAMHEID ALS TWEEDE NATUUR 

In 2009 werd in het Akkoord van Groenlo door de 
deelnemende gemeenten afgesproken dat de   

Achterhoek in 2030 energieneutraal moet zijn. 
Pakweg 7 jaar later ligt het percentage duurzame 
energie op 4 a  5 procent.  
 
Als we op dezelfde weg doorgaan komen we er 

dus niet. GroenLinks heeft in de gemeenteraad van 

Doetinchem verschillende keren de urgentie en 

het belang aangegeven om eindelijk serieus met 
duurzaamheid aan de slag te gaan. Dit werd door 
de raad breed ondersteund, vorig jaar nog is onze 
motie ‘inhaalslag duurzaamheid’ unaniem aange-

nomen, waarna het college beloofde met een plan 
te komen.  

 
Dit plan (koersdocument) met de titel 
‘Doetinchem Natuurlijk Duurzaam’ lag op 18     
februari ter besluitvorming voor aan de raad. De 
fractie van GroenLinks is zeer tevreden met dit 
helder en beeldend koersdocument. Het gaat uit 
van duurzaamheid als tweede natuur voor ieder-
een en dus niet alleen de ‘afdeling duurzaamheid’. 
Het maakt ook duidelijk dat duurzaamheid veel 
breder is dan alleen energieneutraal. Natuur, kli-
maat, afval als grondstof en mobiliteit maken ook 
onderdeel uit van het document. Er is voor een 
aanpak gekozen waarbij de gemeente een plat-
vorm biedt dat initiatieven uit de samenleving ver-
bindt en waar nodig ondersteunt. Ook is het colle-
ge bezig met eigen ontwikkelingen, zoals een aan-
trekkelijke lening voor duurzame aanpassingen 
aan woningen van inwoners en een zonnepanelen-
park op het A18 bedrijvenpark.  
 
Het koersdocument is een opmaat naar een       
concreet uitvoeringsplan me t financie le onderbou-
wing. GroenLinks heeft er begrip voor dat daarbij 
in de eerste plaats op energiebesparing en duurza-
me energie wordt ingezet, waardoor op korte    
termijn resultaat kan worden geboekt. We hebben 
wel twee moties ingediend. In de eerste motie 
wordt het college opgedragen om met concrete 
doelstellingen voor de uitvoering van de thema’s 
uit het koersdocument te komen. Dit om duidelijk 
te maken wat we op korte en lange termijn willen 
bereiken, het resultaat en de voortgang daarvan te 
kunnen beoordelen en waar nodig bijsturen. De 
tweede motie gaat over het eigen handelen van de 
gemeente. 

Bij elk relevant beleids- en uitvoeringsplan en 
elke relevante aanbesteding moet door de ge-
meente worden aangegeven op welke wijze aan 
de doelstellingen van duurzaamheid invulling 
zal worden gegeven.    
Beide moties van onze fractie werden aangeno-

men, alleen de fracties van de SP en D66       
stemden tegen. Het koersdocument werd door 
de gemeenteraad unaniem vastgesteld.  
 
INTEGRAAL KINDCENTRUM (IKC) NOORD 
 
Op 17 december stond het bestemmingsplan 
voor het IKC Noord op de raadsagenda. Groen-
Links heeft zich in het verleden kritisch uitgela-
ten over de locatiekeuze en het proces om te ko-
men tot een IKC Noord. Wij zijn van mening dat 
bij de keuze voor een locatie in eerste instantie 
gekeken moet worden naar de kwaliteiten van 
het gebied en niet naar de wens van e e n partij.   
Toch heeft GroenLinks ingestemd met de locatie. 
De redenen daarvoor waren de tijdsdruk rond 
de provinciale subsidies en de (extra) hoge par-
keerdruk van de nieuwe functie binnen Rozen-
gaarde. Aan onze instemming hebben we des-
tijds drie voorwaarden verbonden. Op dit mo-
ment zijn twee van die drie voorwaarden in het 
bestemmingsplan geborgd; 
1.  Er is 250.000 euro natuurcompensatie be-
 schikbaar als bijdrage voor een robuuste 
 groenverbinding tussen Natuurpark Over
 stegen en het buitengebied. 
2.  Er is afstand gehouden tussen het IKC en 
 de Bilderdijkstraat en het wijkbedrijf 
 vormt, ten gunste van de geluid- en lucht
 kwaliteit, de eerstelijnsbebouwing. 
De derde voorwaarde is het realiseren van snel-
le, veilige en comfortabele fietsroutes van en 
naar het IKC Noord e n voor de grote groepen 
schoolgaande jongeren die nu gebruik maken 
van de bestaande fietsvoorzieningen. Helaas 
biedt het bestemmingsplan daarvoor weinig 
houvast. Wel is door het college de intentie uit-
gesproken en is er een inrichtingsplan opgesteld. 
GroenLinks houdt de uitwerking daarvan nauw-
lettend in de gaten. 
 
De fractie van GroenLinks heeft haar waardering 
uitgesproken voor de constructieve houding en 

bijdrage door de klankbordgroep van het IKC. 
We hebben, onder de genoemde voorwaarden, 

ingestemd met het bestemmingsplan IKC Noord. 



VOORBEREIDING NIEUWE OMGEVINGSWET 
 
Naar verwachting zal per 1 januari 2018 de   
nieuwe Omgevingswet in werking treden. De   
gevolgen van deze wet zijn enorm. Zo komen   

leges grotendeels te vervallen, is er een veel    
grotere rol weggelegd voor het lokaal bestuur en 
is er een verschuiving van het ‘normdenken’ naar          

kwaliteitsdenken nodig. Dit alles betekent een 
ingrijpende verandering binnen het fysieke      
domein. Deskundigen vergelijken dit met de ver-
anderingen binnen het sociale domein. 
 

Tijdens het vragenhalfuurtje (17 december jl.) 
heeft GroenLinks gevraagd hoe de gemeente zich 
voorbereidt op de komst van de nieuwe Omge-
vingswet. De wethouder bevestigde de grote    
gevolgen van de Omgevingswet. Ze gaf aan dat 

recent een regionaal overleg is ingesteld er bin-
nenkort een interne projectgroep wordt opge-

start over dit onderwerp. Daarbij wordt ook ge-
keken naar de opdrachtgeversrol van het college 
richting de ODA. De wethouder heeft toegezegd 
de raad van de ontwikkelingen op de hoogte te 

zullen houden. 
 
SLINGELAND ZIEKENHUIS EN WC-EEND 

De fracties van GroenLinks Doetinchem en       
Gelderland hebben samen een artikel (De Gelder-
lander 6 febr.) geschreven over het rapport dat 
de directeur van het Slingeland Ziekenhuis (SZ)    
onlangs aan de raad presenteerde. Het rapport is 
een wettelijk  verplichte studie waarin moet wor-
den aangetoond dat een ziekenhuis aan de A18 
noodzakelijk is omdat er geen alternatieven     
mogelijk zijn binnen de bestaande stad.  
 
Het rapport bevat een afweging van acht locaties 
op basis van criteria die het ziekenhuis heeft   
opgesteld. In het rapport wordt de Wedeolocatie 
op drie van de vijf hoofdcriteria als ongeschikt 
bestempeld: bereikbaarheid, toekomstbestendig-
heid en belevingswaarde. De argumenten die 
daartoe worden aangevoerd worden in het arti-
kel van onze fracties e e n voor e e n weerlegd. E e n 
van de auteurs van het rapport,  Bureau Pieterse 
Terwel Grevink, maakte al veel toekomstbesten-
dige plannen voor binnenstedelijk gelegen zie-
kenhuizen. Ze ontwierpen bijvoorbeeld het      
Jeroen Bosch ziekenhuis in Den Bosch, waar de 
belevingswaarde werd gerealiseerd door de bin-
nentuinen te benutten om een gezonde, groene 
ruimte te cree ren. In plaats van een onafhanke-
lijk, goed onderbouwd onderzoeksresultaat is dit 
een rapport met een zeer hoog WC-eend gehalte: 
“wij van het SZ adviseren onze voorkeurslocatie”. 
GroenLinks is van mening dat met dit rapport abso-
luut niet wordt aangetoond dat de Wedeolocatie 
ongeschikt is voor nieuwbouw van het ziekenhuis.  

Het is nu aan de gemeente Doetinchem en de pro-
vincie om hun verantwoordelijkheid te nemen. Het 
volledige artikel is te lezen op: https://
doetinchem.groenlinks.nl/. 
 
NIEUWE WETHOUDER  

Als opvolger voor Loes van de Meijs heeft de frac-
tie van de VVD Maureen Sluiter voorgedragen als 

nieuwe wethouder. Tijdens de raadsvergadering 
van 18 februari was haar benoeming en installa-
tie. Wij wensen Maureen Sluiter veel succes toe. 
Nol Verhoeven is de nieuwe fractievoorzitter van 
de fractie van de VVD. Ook hem wensen wij veel 

succes. 
 
TOEKOMST V&D GEBOUW DOETINCHEM 
 

Zoals bekend zijn de onderhandelingen voor een 
doorstart van V&D stukgelopen. Een grote klap 
voor de ruim 8000 werknemers die daardoor hun 
baan verliezen. In Doetinchem gaat het om 118 
mensen.  In de raadsvergadering van 18 februari 
hebben we gevraagd welke rol het college aan-
neemt bij de begeleiding naar ander werk en of er 
wordt gewerkt aan een plan B voor het grootste 
gebouw in de binnenstad. Voor het Aanvalsplan 
Binnenstad is leegstand enerzijds een bedreiging, 
maar biedt het anderzijds ook kansen om in het 
pand bijvoorbeeld een markthal voor streekpro-
ducten of een soort shop-in-shop constructie 
voor kleine ondernemers te realiseren. Het colle-
ge geeft aan dat werknemers die hun baan zijn 
kwijtgeraakt in het begeleidingstraject van het 
UWV zullen worden opgenomen. Wat het gebouw 
betreft is de eigenaar van het pand aan zet. Het 
college is met de eigenaar in gesprek en zal kans-
rijke initiatieven van harte steunen. Hopelijk 
wordt er een geschikte bestemming gevonden die 
arbeidsplaatsen oplevert onder andere voor oud-
werknemers van V&D. 
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